
2022年紐西蘭「正體漢字文化節」 

「硬筆字書寫比賽」比賽辦法 
Penmanship Competition 

壹、活動宗旨Aim 
為推廣正體漢字書寫和生活美學，擴大紐西蘭地區重要僑校漢字應用範疇，及藉由文字與文
化活動之推廣宣傳，導引與鼓勵當地華裔子弟、華語文教學相關工作者及社會人士體驗正體
漢字之美，廣泛提升華語文學習興趣，特舉辦本系列競賽活動。年度競賽內容以「正體字」
及「華語文學習」為主要意象素材，通過競賽與展示的形式，提升學生學習興趣及應用華語
文之能力。 
The purpose of this competition is to promote traditional chinese penmanship and beauty of 
culture, encouraging all People to experience the complexity and the art of Traditional Chinese 
characters (Hanzi). The themes of the competition will be : Hanzi and Mandarin. Through the 
competition and subsequent exhibition, we hope to provide an opportunity for students to engage 
and apply their knowledge of Mandarin. 

貳、辦理單位 Organization 
一、 指導單位：中華民國僑務委員會 Overseas Community Affairs Council  
二、輔導單位：駐奧克蘭台北經濟文化辦事處 Taipei Economic and Cultural Office in Auckland 
三、主辦單位：啟源教育中心 Chi-Yuan Education Centre  
四、協辦單位：紐西蘭各僑校 AHES Chinese school 

參、 活動時間 Date 
一、 初賽 

報名截止日期：即日起至7 月11 日（星期一）止。 
Preliminary rounds open until the deadline of Monday 11th of July. 
比賽時程：按競賽組別指定題目，分組比賽。 
All contestants complete their entries in separate groups according to topic. 

二、 決賽： 
比賽日期： 9月4日（星期日）下午2:00 （主辦單位於七月底個別通知入圍者） 
Date of Finals : Sunday 4th of September. 2:00p.m. 

肆、 報名費用及流程 Admission and Registration  
一、報名費用全免。Admission is free. 
二、流程：採報名制。RSVP required. 

1.團體報名：中文學校學生請透過學校團體報名。 
AHES Chinese school students should enter through their school. 
*請中文學校統一以班級為單位團體報名，截止日前繳交手寫稿紙或郵寄至啟源教育中心
聯絡人，完成報名手續。 

2.個別報名：請於報名截止日前完成稿件並填妥報名表，繳交手寫稿或郵寄至主辦單位 
完成報名。 

Individual applicants must send in the completed application form to Chi-Yuan Education Centre. 
It must be received before the deadline. 
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